
 
HALD EGE SKOLE – skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag, den 25. februar 2025, kl. 19.00 – 21.00 

                         
  
 
Afbud:  

 
Dagsorden:  

 
 

1. Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet d. 21.01.25 HM/CM 
 

 
Referatet er godkendt 
 

 
 

2. Nyt fra elevrådet HM/CM 
 

 
Elevrådet har gennemført en undersøgelse i udskolingen vedr. toiletforhold. Generelt gives der 
udtryk for at toiletterne er tilfredsstillende – nogle er bedre end andre. 
Mange elever giver udtryk for, at det er stærkt generende, at få elever vaper på toiletterne. Elev-
rådet arbejder på at få lavet et forsøg med røgalarmer på toiletterne. 
 
Derudover planlægges der med et fælles møde i udskolingen for at drøfte fælles ansvar for fæl-
les områder. 
Der er truffet beslutning vedr. akustikplader med billeder som udsmykning i udskolingen. 
 

 
 

3. Nyt fra samarbejdet mellem kommunens skolebestyrelser m.m.  HM/CM 
 
Er der noget nyt? Henvendelse fra Brattingsborg vedr. tilfredshedsundersøgelse og læserbrev.  
 

 
Der er møde i bestyrelsesnetværket d. 12.03. Her drøftes bl.a. tilfredshedsundersøgelsen og 
evalueringen af denne, punkter til dialogmøde, indkøbsaftale i Viborg Kommune m.m. 
TV-Midt/Vest har ønsket udtalelse vedr. motorvejens placering og betydningen for skolevej og 
foreningsliv mellem Ravnstrup og Hald Ege. 
Der afholdes dialogmøde med B&U - udvalget d. 30.4.25. 
 

 
 

4. Planlægning af forældrestormøde           LC/CM 
   
Indbydelse er sendt ud. (Se bilag 1) Er der noget vi mangler at få styr på?  
 

 
Let forplejning til mødet. Det bliver Kaffe, vand og småkager. 
Heidi laver beretning med de temaer vi har arbejdet med. 
LC/CM laver oplæg omkring Folkeskolens kvalitetsprogram – kortere skoledage og mere valgfri-
hed for de ældste elever. 
 



 

5. Den nye politiske skoleaftale          LC/CM 
   
LC laver opsamling/status. (Se bilag 2)  
 

 
Orientering og kort drøftelse. Rammerne for skoleårets planlægning er nu på plads. 
 

 
 

6. Budget 2025              HM/CM 
 
Vi fortsætter drøftelsen af budget 2025. (Se bilag 3) Herunder skal vi også drøfte sidste års prio-
riteringer/beslutninger: 
 

- Fra 6. klasse kan eleverne få fri i yderpositioner om eftermiddagen i stedet for at der skal 
bruges penge på en vikar. 

- Obligatoriske valgfag – skolebestyrelsen tilslutter sig muligheden for at gå fra tre til to 
valgfag i 7. og 8. og at skolen prioriterer de valgfag, hvor lærerressourcerne er bedst. 

- Skolebestyrelsen reducerer udgifterne til forplejning i forbindelse med møder. 
- Skoleboden (og dermed udgiften) fastholdes som et tilbud til eleverne. 
- Dimission – skolebestyrelsen ønsker at fastholde niveauet for dimissionen. 
- Lejrskole på mellemtrinnet er sat på pause.                     
- Vejledertid omlagt til undervisning.  

 

 
CM gennemgik skolens økonomi og rammerne for budgetlægningen. Budgettet for 2025 blev 
godkendt. 
 
Der bliver forventeligt 44 – 46 elever i kommende 0. klasse.  
 
Drøftelse af skoleårets planlægning, samt økonomiske prioriteringer til kommende skoleår. Føl-
gende blev besluttet:  
 

- Fra 6. klasse kan eleverne fortsat få fri i yderpositioner om eftermiddagen.  
- Skolen udbyder to (i stedet for 3) obligatoriske valgfag i 7. og 8. klasse og prioriterer de 

fag hvor lærerressourcerne er bedst.   
- Skolebestyrelsen forsætter nuværende niveau med forplejning til møder.  
- Skoleboden og samarbejdet med Slagter Storm fastholdes som et tilbud til eleverne.  
- Niveauet for dimissionen fastholdes.  
- Den fordeling vi har på tiden til it-vejleder og bibliotek i indeværende skoleår fastholdes 

også i kommende skoleår. 
- Lejrskolen på mellemtrinnet afskaffes. Pengene er blevet færre, og skolebestyrelsen øn-

sker, at det også er muligt at prioritere andre ting. Disse prioriteringer er eksempelvis: 
Flere voksne i klassen i dagligdagen, samt at man i årene fremover kan fastholde en 
skolerejse på 9.årgang.       

 

 
 

7. Skolefoto           HM/CM 
   
Efter næste skoleår udløber vores kontrakt med Odense Skolefoto. Drøftelse af skolefoto frem-
adrettet. Hvorfor og hvordan? (Se bilag 4) 
 

 
Udsat til næste møde.  
 

 
 



8. Punkter/emner til næste skolebestyrelsesmøde     HM/CM 
 
Prioritering af punkterne: Implementering af den politiske skoleaftale, Skolefoto – hvorfor og 
hvordan? Opfølgning på skolens principper/politikker. Gode råd til forældre om digitale medier.   
 

 
Intet til referat.  

 

 
 

9. Meddelelser 
 

 
Intet til referat.  
 

 
 

10. Evt. 
 
Intet til referat.  
 

 


